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 RM – KSS/07/07/20 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 1 lipca 2020 r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22. 

 

Ad.1.  

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył o godz. 10:05 Przewodniczący 

Komisji Stanisław Zaborowski witając członków Komisji i zaproszonych gości wpisanych na 

listę stanowiącą załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Komisji Stanisław Zaborowski na podstawie listy obecności 

poinformował, że obecnych jest 4 członków komisji i stwierdził quorum uprawniające do 

podejmowania decyzji. Nieobecna Anna Tumińska-Kubasa – dotarła później.  

 

Ad.3.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Omówienie sprawozdania z okresowych przeglądów placów zabaw dla dzieci na terenie 

Gminy Rzgów. 

5. Przygotowania do okresu wakacyjnego podczas trwającej epidemii w jednostkach Gminy 

Rzgów (GOK, GOSTiR, Biblioteka, Szkoły, Żłobek, Przedszkole). 

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Na posiedzenie komisji dotarła radna Anna Tumińska-Kubasa.  

 

Przewodniczący komisji Stanisław Zaborowski zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad 

o następujące punkty: 

- Przedstawienie wniosku Stowarzyszenia Strzelecko- Kolekcjonerskiego „Brygadier” 

dotyczącego utworzenia strzelnicy na terenie gminy Rzgów.  

 

W głosowaniu: 5 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, Komisja Spraw 

Społecznych przyjęła zmianę porządku obrad.  

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Przedstawienie wniosku Stowarzyszenia Strzelecko- Kolekcjonerskiego „Brygadier” 

dotyczącego utworzenia strzelnicy na terenie gminy Rzgów. 

5. Omówienie sprawozdania z okresowych przeglądów placów zabaw dla dzieci na terenie 

Gminy Rzgów. 

6. Przygotowania do okresu wakacyjnego podczas trwającej epidemii w jednostkach Gminy 

Rzgów (GOK, GOSTiR, Biblioteka, Szkoły, Żłobek, Przedszkole). 

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.4.  

Przewodniczący Stowarzyszenia Strzelecko-Kolekcjonerskiego „Brygadier” Kamil Szmidel 

przedstawił członkom Komisji pismo z prośbą o rozważenie koncepcji stworzenia w Gminie 

Rzgów miejsca, które pozwoli rozwijać propagowanie idei strzelectwa, tradycji w zakresie 

czynu zbrojnego, myślistwa oraz sportu. Stowarzyszenie proponuje na takie miejsce tereny 

dawnych zbiorników Łódzkich Wodociągów na osadnikach koło Kalinka. Mianowicie chodzi 

o stworzenie Ośrodka Strzeleckiego, a także małego muzeum na świeżym powietrzu.      

Radny Jarosław Świerczyński zapytał z jaką prośbą Stowarzyszenie zwraca się do Komisji. 

Przewodniczący Stowarzyszenia Strzelecko-Kolekcjonerskiego „Brygadier” Kamil Szmidel 

powiedział, że gmina musi wyrazić zgodę na skorzystanie z terenów.  

Burmistrz Mateusz Kamiński wyjaśnił, że tereny zajął ZWiK Łódź w latach 70 latach, 

właścicielem terenu jest gmina Rzgów. Łódź nie chce tego zasiedzieć. Teren ponad 40 ha, 

zbiorniki ok. 20 ha, gmina jest przed etapem przejmowania terenów. Na tym etapie za 

wcześnie na jakąkolwiek decyzję w sprawie złożonego wniosku. Gmina przyjęła wniosek do 

wiadomości.  

Przewodniczący Stowarzyszenia Kamil Szmidel zgłosił się wcześniej ponieważ wie, że teren 

powinien być zrekultywowany, ale dla tej inwestycji byłoby lepiej żeby tego nie robić, 

ponieważ wtedy nie ma sensu przeprowadzania takiej inwestycji.  

Teren miałby być zagospodarowany wspólnie ze Stowarzyszeniem z Legionowa, aby można 

było jak najszybciej przystąpić do inwestycji. Pomysł jest na stworzenie dość dużego ośrodka 

szkoleniowo-strzeleckiego, gdzie mogliby przyjeżdżać policjanci, żołnierze, myśliwi.  

W centralnej Polsce nie ma takiego ośrodka. Finansowanie inwestycji pochodzić będzie z 

prywatnych środków, stowarzyszenia oraz jednego inwestora. Strzelnica sama z siebie będzie 

się utrzymywać.  

Członek komisji Marek Bartoszewski uważa, że gmina się musi zapoznać z tym wnioskiem, a 

także należy zorganizować spotkanie na miejscu.  

St. ds. mienia komunalnego i energetyki, prowadzenie ksiąg obiektów gminnych Włodzimierz 

Kaczmarek powiedział, że były to zbiorniki do odprowadzania nieczystości ze ZWiKu. ZWiK 

przekazał jeden zbiornik Kołu Wędkarskiemu w Rzgowie. Pan Kaczmarek widzi ten teren na 

zbiornik wodny do wędkowania. 

Dyrektor GOSTiR Radosław Bubas powiedział, że widzi ten teren jako rekreacyjny.  

Burmistrz Mateusz Kamiński powiedział, że negocjacje z Łodzią w sprawie tego terenu idą w 

kierunku rekultywacji. Aby przejąć teren burmistrz musi mieć środki na oczyszczalnie 

ścieków dla mieszkańców z osiedla w Kalinku. Teren musi być zbadany również chemicznie. 

Sprawa jest bardzo złożona, a burmistrz chce mieć oddane tereny od Łodzi czyste. Pismo 

zostaje przyjęte jako pomysł na wykorzystanie tego terenu.  

Członek komisji Kordian Skalski zapytał kiedy burmistrz przewiduje pierwszy etap przejęcia 

terenu.  

Wstępnie na rok 2022.  

Przewodniczący Stowarzyszenia Kamil Szmidel powiedział, że jest zainteresowany 

zbiornikami tylko i wyłącznie.  

Przewodniczący komisji Stanisław Zaborowski podsumował, że teren może być 

wykorzystany na strzelnicę, turystycznie bądź inwestycyjnie. W pierwszej kolejności należy 

zapytać mieszkańców.   

 

Pismo złożone przez Stowarzyszenie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.5.  

Sprawozdanie z okresowych przeglądów placów zabaw dla dzieci na terenie Gminy Rzgów 

przedstawił Pan Włodzimierz Kaczmarek st. ds. mienia komunalnego i energetyki, 

prowadzenie ksiąg obiektów gminnych z Urzędu Miejskiego w Rzgowie. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący komisji Stanisław Zaborowski zrobił objazd placów zabaw wraz z 

Kordianem Skalskim.    

Członek komisji Kordian Skalski przedstawił przegląd ze strony Komisji. Plac zabaw w Starej 

Gadce jest do odnowienia, plac w Czyżeminku był zamknięty, należy zwrócić na to uwagę.  

Przy szkole w Guzewie obsypały się fundamenty, koszenie trawy na placu w Grodzisku.  

 

Ad.6. 

Przygotowania do okresu wakacyjnego podczas trwającej epidemii w jednostkach Gminy 

Rzgów (GOK, GOSTiR, Biblioteka, Szkoły, Żłobek, Przedszkole). 

Burmistrz Mateusz Kamiński powiedział, że liczba zachorowań rośnie, nie wszyscy ludzie 

stosują się do obowiązku noszenia maseczek. Należy ograniczać zgromadzenia w okresie 

wakacyjnym.  

 

Przedszkole Publiczne w Rzgowie 

Informacja złożona przez Dyrektor Przedszkola stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Pracuje w godz. 7-17, w tych godz. są 3 posiłki, w Przedszkolu funkcjonują wszystkie 

zabezpieczenia co do liczby dzieci. Mierzona jest temperatura dzieciom i rodzicom. Dzieci 

wychodzą na plac zabaw, natomiast piaskownica została wyłączona z użytkowania. 

Procedury są zachowane. Przerwa wakacyjna trwa od 01.08 do 31.08.  

Członek komisji Marek Bartoszewski myślał, że przerwa wakacyjna weszła w przerwę 

związaną z pandemią.  

Z-ca Burmistrza Rzgowa Małgorzata Rózga powiedziała, że przerwa wakacyjna nie jest 

nowością, ona jest od wielu lat. Taka przerwa musi być ustawowo wyznaczona.  

 

Szkoła Podstawowa w Guzewie  

Informacja złożona przez dyrektora szkoły stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Wszystkie procedury są zachowane. Dyrektor SP Dorota Kwaśniewska uważa, że dzieci 0,1-3 

powinny wrócić do szkoły.  

Burmistrz Mateusz Kamiński potwierdza, że szczególnie dzieci 0 – 1 powinny zobaczyć 

szkołę. GOSTiR udostępnia halę na cele rekreacyjne. Do czasu trwania pandemii sale 

gimnastyczne są wyłączone z udostępniania i wynajmu.  

Członek komisji Marek Bartoszewski zapytał czy były dzieci, które nie zdały do kolejnej 

klasy.  

Dyrektor SP Dorota Kwaśniewska powiedziała, że nie było dzieci, które nie zdały.  

 

Szkoła Podstawowa w Kalinie  

Informacja złożona przez dyrektora szkoły stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Szkoła Podstawowa w Rzgowie 

Informacja złożona przez dyrektora szkoły stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Żłobek Gminny w Guzewie 

Informacja złożona przez dyrektora szkoły stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Biblioteka Publiczna w Rzgowie  

Informacja złożona przez dyrektora Biblioteki stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Przerwa 12.03 – 12.12 
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Gminny Ośrodek Kultury w Rzgowie  

Informacja złożona przez dyrektora GOK stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

GOK mógł rozpocząć swoją działalność już od 04.06.2020 r. W tej chwili prowadzone są 

zajęcia indywidualne oraz grupowe w ograniczonym składzie, prowadzona jest dezynfekcja 

sal.  Podczas pandemii prowadzona była działalność online.  

Wakacje zaplanowane są od 3 sierpnia, w tym jedna wycieczka w tygodniu w zależności od 

tego czy sytuacja w kraju się nie zmieni. Harmonogram będzie aktualizowany z tygodnia na 

tydzień.  

Członek komisji Ewa Tyll zapytała ile osób może uczestniczyć w zajęciach. 

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga powiedziała, że 1 osoba na 10 m w pomieszczeniu. 

Pan Włodzimierz Kaczmarek zgłosił, że w GOKu jest bardzo gorąco. 

Burmistrz Mateusz Kamiński powiedział, że należy przenieść sterowanie klimatyzacją z 

Biblioteki do GOKu, ponieważ po zamknięciu biblioteki nie ma dostępu do sterowania  

klimatyzacją.   

Członek komisji Anna Tumińska-Kubasa zapytała co robili pracownicy w czasie pandemii i 

jak został wykorzystany czas kiedy GOK był zamknięty.  

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga wyjaśniła, że wszyscy pracownicy prowadzili 

warsztaty online, nie tylko instruktorzy. Podczas zamknięcia wprowadzono wszystkie 

potrzebne regulaminy, wykonano inwentaryzację, przygotowano sale do funkcjonowania, 

usunięto wszelkie usterki. Wykonano zapytania cenowe o wyjazdy, a także na doposażenie 

pomieszczeń.    

Radny Jarosław Świerczyński uważa, że pani dyrektor powinna skupić się na wykorzystaniu 

potencjału domu kultury, a nie wychodzić na wycieczki. Ponadto radny zapytał co robią 

pracownicy od światła i dźwięku i kiedy zostanie zwolniona garderoba. Radny uważa, że w 

GOKu jest bardzo zła atmosfera, która wprowadziła pani dyrektor. 

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga powiedziała, że jest ciągle atakowana bez żadnej 

podstawy. Garderoba zostanie zwolniona do końca wakacji.  

Członek komisji Kordian Skalski zapytał jakie grupy teraz ćwiczą w GOKu. 

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga powiedziała, że reaktywowano zajęcia 

„Rzgowian”, Orkiestry, chóru „Camerata”, zajęcia wokalne.  

Członek komisji Anna Tumińska-Kubasa zapytała czy wszystkie grupy z GOK wyjeżdżają na 

okres wakacyjny. 

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga poinformowała, że wyjazdy są zorganizowane 

zgodnie z wytycznymi dotyczącymi COVID.  

Radny Jarosław Świerczyński zapytał co robili pracownicy od świateł i dźwięku od stycznia 

do końca czerwca, gdyż nie otrzymał odpowiedzi na to pytanie.  

Dyrektor GOK Joanna Rakowska-Papuga powiedziała, że zaproponowała podzielenie 

garderoby, jednakże nie uzyskało to akceptacji. W związku z czym garderoba zostanie 

zwolniona. Pani dyrektor odpowie na zadane pytanie na piśmie.  

 

Gminny Ośrodek Sportu, Turystyki i Rekreacji w Rzgowie  

Informacja złożona przez dyrektora GOSTiR stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.7. 

Na posiedzenie przybyli członkowie ZPiT „Rzgowianie”, którzy złożyli list otwarty do 

Burmistrza Rzgowa i Rady Miejskiej w sprawie relacji między członkami zespołu a panią 

dyrektor GOK. List otwarty stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Jedną z próśb członków zespołu było opuszczenie garderoby, ponadto członkowie zespołu 

czują się odsunięci na rzecz innych grup, a chcieliby być traktowani na równi z innymi.  
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Z-ca Burmistrza Rzgowa Małgorzata Rózga powiedziała, że miało odbyć się spotkanie w 

sprawie tego listu. Garderoba zostanie zwolniona do końca sierpnia o czym informowała Pani 

Dyrektor na dzisiejszym posiedzeniu. Nie ma żadnych grup, które mogły by zagrozić 

zespołowi Rzgowianie.  

Członkowie zespołu poinformowali o tym, że zostało zwołane nagłe zebranie zespołu w 

sprawie wyjazdu wakacyjnego do Jarosławca, na którym pani dyrektor przekazała sprzeczne 

informacje w sprawie wyjazdu. Ponadto ani Pani Dyrektor GOK ani kierownik artystyczny 

nie podjęli prób rozmowy z zespołem. Zespół nie chce żadnego konfliktu, chodzi tylko o 

podjęcie rozmów w kwestiach opisanych w liście otwartym. Zespół otrzymał informację, że 

złamał regulamin GOKu, niestety nie był on dostępny w żadnym miejscu w budynku. 

Członkowie odbierają to jako brak chęci komunikacji. List nie jest atakiem na Panią Dyrektor, 

ale członkowie chcą czuć się dobrze w GOKu.    

Jeden z rodziców przedstawił swoje odczucia co do kontaktu z panią dyrektor, a także 

promocji ZPiT „Rzgowianie”. Rodzice wraz z dziećmi w okresie pandemii starają się 

pokazywać działalność Rzgowian, niestety nie jest to promowane przez Dyrektor GOK.  

Członek komisji Anna Tumińska-Kubasa podsumowała, że widać w tym wszystkim brak 

przepływu informacji i brak chęci ze strony Pani Dyrektor GOK. Radna zaproponowała 

powołanie Rady Programowej w GOKu także zwiększony udział radnych w działalności 

GOK. 

Radny Jarosław Świerczyński uważa, że Pani Dyrektor GOK nie nadaje się na swoją funkcję. 

Brak jest ciepła domowego w domu kultury.  

Burmistrz Mateusz Kamiński powiedział, że wiele rzeczy wymaga spotkania z Panią 

Dyrektor GOK w celu wyjaśnienia. Pewne rzeczy na etapie projektu nie zostały zauważone i 

nikt nie wnioskował o uzupełnienia czy zmiany, chodzi między innymi o ikony, które wiszą 

w GOK. Rada Programowa zostanie powołana.  

Członek komisji Kordian Skalski powiedział, że pewne małe kwestie urastają do rangi dużego 

problemu. Pewne rzeczy można załatwić jednym telefon, znacznie szybciej. Co do spotkania 

Rada Miejska oddeleguje przedstawiciela do spotkania w tej sprawie.  

 

Ad.8. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Stanisław Zaborowski  

o godz. 14:25 zamknął posiedzenie Komisji Spraw Społecznych.  

 

 

 

Protokołowała:            Przewodniczył: 

 

Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej               PRZEWODNICZĄCY  

/-/ Karolina Jardzioch     KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH  

        /-/ Stanisław Zaborowski  

 


